



**ANS SKOLE**  
Silkeborg kommune

**Skolebestyrelsen**  
Mandag  
Den 07.10. 2019  
**DAGSORDEN**

Tidspunkt: kl. 19.00 –  
21.30.  
Lukket møde kl.21.30-  
22.00

Sted:  
Personalerummet, Ans

Mødeleder:  
Ida Bøhme Dybkjær

**Møde: 2 ud af 8**

O=Orientering  
D=Drøftelse  
UB=Udtalelse/  
Beslutning

Deltagere: Ricky Lund, Ida Bøhme Dybkjær, Ulla Lindbæk Strøm, Stig Rask  
Olesen, Lars Emil Bak, Louise Kring, Nikolaus Johansen.  
Personalerepræsentanter.: Janni Nørtoft Nielsen, Jan Petersen  
Elevrådsrepræsentanter.: Søren, William  
Ledelsesrepræsentant: Keld S. Simonsen, Per Brunse-Ottosen  
Sekretær: Lone Skovborg  
Afbud: Stig kommer lidt senere, Louise.  
Gæst:

<p>Punkt 1.</p>	<p>O/D/ 19.00- 19.10</p>	<p><b>Elevrådet</b></p> <p>Elevrådsarbejdet siden sidst.</p> <p><i>Elevrådet havde deres opstartsmøde efter første bestyrelsesmøde. Næste elevrådsmøde afholdes lige efter efterårsferien. Vi har besluttet at vi for indeværende år ikke deltager i det fælles elevråd i kommunen.</i></p> <p><i>Ungdomsskolen kommer ud og fortæller om Ungebyrådet i Silkeborg Kommune, så det skal vi arbejde lidt med efter uge 42.</i></p>	<p>PO + elever</p>
<p>Punkt 2.</p>	<p>O 19.10- 19.40</p>	<p><b>Skolebestyrelsen siden sidst</b></p> <p>-Drøftelse af skrivelse Lokalråd Ans har sendt til kommunen omkring trafikforhold -Seneste nyt om kommunale sparekrav -AULA – nedtælling til overgang fra Intra</p> <p><i>Ricky og Keld fortalte om dialog med Lokalrådet. Vi drøftede farlige situationer, når forældre parkerer lige omkring fodgængerfeltet. Der er skrevet ud omkring det mange gange, men desværre uden resultat. Keld kontakter Politiet i Silkeborg i f.t. at få noget hjælp til problematikken.</i></p> <p><i>Sparekravet: Vi får midlerne tilbage i 2020, hvordan de skal findes ved vi ikke p.t., men det er tilsyneladende sådan at midlerne skal findes på de centrale konti – altså skoleforvaltningen. Alle skoler har fået en henvendelse om, hvorvidt man har mulighed for at spare end det udmeldte, da man kan se, at der vil være skoler, der ikke kan spare det fastsatte beløb. Ved vores budgetopfølgning her pr. ultimo september tegner det til, at vi kan nå vores spare mål. Skolebestyrelsen foreslår, at vi skriver til forældrerådsrepræsentanterne om kørsel til arrangementer uden for skolen. Vi drøfter hvad skolebestyrelsens holdning er til, at man på den lange bane også mere bruger at spørge forældrene om de vil indgå i kørsler til diverse ture ud af huset. Skolebestyrelsen er af den overbevisning, at det vil være i orden at være mere aktive på dette.</i></p> <p><i>Per orienterede om overgangen til AULA. I dag har vi netop været på kursus i vikardækning. I forhold til forældre har vi drøftet hvordan vi laver en "kontaktbog". Det bliver således at der bliver oprettet en "tråd" – der hedder kontaktbog for elev NN, således at man kontinuerligt skriver ind i den samme tråd i f.t. beskeder frem og tilbage mellem skole og hjem. Vi orienterer ud til alle forældre om dette.</i></p> <p><i>Vi kan se tiden an og se om der er behov for mere vejledning, eksempelvis et Café-møde eller andet.</i></p> <p><i>Vi orienterer også nærmere i forældrebrevet, der udsendes her op til efterårsferien.</i></p> <p>Bilag: Brev fra Lokalråd</p>	<p>Skoleledelsen</p>

Punkt 3.	O/D/B 19.40-20.00	<b>Stjerner og inklusionscentre</b> Fortsat drøftelse fra sidste møde af input fra SB til udviklingsarbejdet i skoleafdelingen om Stjerner og inklusionscentre samt overvejelse i forbindelse med den udmeldte besparelsesramme på 5 millioner på kommunens inklusionscentre.  <b>Keld har nu været til 2 møder i arbejdsgruppen. Referatet er rundsendt til orientering.</b> <b>Beskrivelse af forudsætninger blev gennemgået.</b> <b>Omkring økonomien – de afsatte 4. mio, så vides endnu ikke hvordan de fordeles blandt skolerne.</b>  <b>På næste møde, hvor Nørskovlund deltager vil vi drøfte nærmere, både hvad den udmeldte besparelsesramme kan komme til at betyde for os, samt et blik på, hvordan undervisningen i vores specialklasser tilrettelægges i dag.</b>  Bilag: Referat fra møde i arbejdsgruppe omkring Stjerner.	KSI
Punkt 4.	D/B 20.00-20.15	<b>Evaluering af forældremøder</b> Drøftelse af erfaringer fra SB-medlemmers deltagelse i forældremøder august/september.  <b>Tilbagemeldingen er, at det har været gode forældremøder.</b>	SB
Punkt 5.	D/B 20.15-20.30	<b>Temamøde i november?</b> Temamøde i november? I årsplanen har vi placeret et temamøde SB/forældre kreds i efteråret. Forslag til temaer?  <b>En invitation til kontaktforskerådsmedlemmerne, kom og mød skolebestyrelsen, dialog omkring det fælles arbejde for og med skolen.</b>  <b>25. november kl. 19-21</b>  <b>Vi udsender varsel om datoen og senere en dagsorden. Keld laver udkast til dagsordenen.</b>	KSI/RL
Punkt 6.	D/B 20.30-20.45	<b>Antimobbestrategi</b> Vedtaget i SB 2016. Har været en stor hjælp i skolens trivselsarbejde ved at angive veje og retninger for personalet. Samtidig har det tydeliggjort for forældre omkring "hvad, hvordan og hvorfor" når mistrivsel opstår og skal håndteres.  Er den tydelig nok? Bliver den brugt nok? Er den tidssvarende?  <b>Punktet udskydes til næste møde.</b>  Bilag: Antimobbestrategi	KSI
		<b>Kaffe</b>	

Ricky Lund  
Jada Bohme  
Sørensen  
Janni Nielsen  
Larsen  
Wroblewski

<p>Punkt 7.</p>	<p>O/D 21.00- 21.25</p>	<p><b>Meddelelser:</b> Afdelinger <i>Der har været kontaktlærerdage på Indskolingen og mellemtrinnet.</i></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. årgang: <i>Teknikdage med Oxobotter og fabblankonsulent, Lego Wedo og tur til Tangeværket.</i></li> <li>2. årgang: <i>Græsmænd og arbejdet med filmen "Inderst inde"</i></li> <li>3. årgang: <i>Danmarksemne og tur til Himmelbjerget</i></li> </ol> <p>4. årgang – <i>cykeltur til Tange</i> 5. årgang <i>har lavet rollespilssværd og kæpheste.</i> 6. årgang <i>har lavet forskellige brætspil</i></p> <p><i>Læsemakkere – 3.b. læser for 1.a frem til efterårsferien. Det er gået så godt.</i></p> <p><i>Koncert med en guitar duo i Storryummet.</i></p> <p><i>Friluftsdag der som altid gik fantastisk.</i></p> <p><i>På mellemtrinnet er vi startet med at have "Iodret" dansk, holdinddelt eleverne på 4., 5. og 6.</i></p> <p><i>3. og 4. årgang samt 12 8. klasseselever som holdledere har været til håndboldstævne i Kjellerup. En rigtig god dag. Det var til dette arrangement, at Ans IF donerede en bus.</i></p> <p><i>Udskolingen: Alle klasserne har haft besøg af Silkeborg Bibliotek og haft book-talks.</i> <i>8. årgang har i forbindelse med projekt kloge hænder været på besøg på Unika.</i></p> <p><i>I dag har vi startet emneuge. Vi kom rigtig godt i gang. Temaet er Verdensmål. Det er dejligt at se eleverne være sammen på kryds og tværs.</i></p> <p><i>Nørskovlund: Der er rigtig mange elever med i vores emneuge, og de der ikke er med, arbejder også med samme emne. Så det er hele skolen, der arbejder med verdensmålene i denne uge.</i></p> <p><i>Det har været lidt svært, at vi ikke har kunnet komme på ture. Det går generelt godt i Nørskovlund.</i></p> <p>Skoleledelsen: <i>Generelt er vi kommet rigtig godt i gang, glæder os til et lille break i uge 42.</i> <i>Ricky og Ulla skal med til møde med BUU tirsdag efter efterårsferien – 22. oktober på Gjern Skole.</i></p> <p>Bestyrelsen: Punkter til næste møde: Møde med Nørskovlund</p>	
<p>Punkt 8.</p>	<p>21.25- 21.30</p>	<p>Evt.</p>	
<p>Punkt 9.</p>	<p>21.30- 22.00</p>	<p>Lukket møde</p>	

Godkendelse af referat: